
19. Initiativsag - Solskinsskolen - Skælskør Skole (B)
Sagsnr.: 24-007836 Åbent

Kompetence
Byrådet

 

Beslutningstema
Byrådsmedlem Thomas Clausen, Enhedslisten, har den 21. april 2024 via sin initiativret ønsket, at
byrådet tager stilling til sag om Solskinsskolen – Skælskør Skole.

 

Indstilling
Byrådsmedlem Thomas Clausen, Enhedslisten, indstiller,

1. at direktionen, forvaltningen og ledelsen for Solskinsskolen påser, at de kommende afsluttende
skriftlige prøver på Solskinsskolen afvikles under forhold, så gældende regler om prøvernes afvikling
overholdes.

2. at byrådets Børne- og Ungeudvalg inddrages i sikringen af arbejdsmiljøet på Solskinsskolen –
Skælskør Skole med henblik på stillingtagen til de forhold, der har vanskeliggjort forbedring af
arbejdsmiljøet for de ansatte.

 

Sagens indhold
En elev på Solskinsskolen stillede spørgsmål på byrådsmødet i januar og fremsendte den 24. januar i
alt 17 skriftlige spørgsmål til borgmesteren. Et af spørgsmålene vedrørte afviklingen af terminsprøver
i efteråret 2023, som ifølge eleven ikke var eksamenstilsvarende, da eleverne ved terminsprøven
kunne kommunikere med hinanden på grund af den valgte bordopstilling.

I et svar af 5. februar fra en ledende embedsmand til eleven erkendes det med baggrund i
oplysninger fra skolen, at forholdene kunne have været mere optimale, men at hallen på tidspunktet
for terminsprøven var blevet booket til anden side, og der var ikke det optimale antal
enkeltmandsborde. Dette stemmer ikke overens med oplysninger i et svar af 2. april 2024 fra
kommunens afdeling for Kultur, Fritid og Borgerservice, hvori det hedder, at der var spærret for
bookinger i perioden 2/11-23 til 13/11-23 – pga. terminsprøver.

En af de borgere, der stillede spørgsmål ved byrådsmødet den 29. januar, fremsendte efterfølgende
den 24. marts kommentarer fra 20 lærere på Solskinsskolen om arbejdsmiljøet på skolen. I et svar af
9. april fra en ledende embedsmand nævnes det, at forvaltningen er bekendt med de temaer og
bekymringer, der indgår, men at der ikke kan kommenteres på de ansattes udsagn, da de er
fremsendt anonymt. Videre nævnes det, at byrådets Børne- og Unge udvalg er inddraget i sagen om
arbejdsmiljøet på skolen.

Nu er det ikke ukendt på arbejdspladser, at de ansatte er bange for at stå frem med navns nævnelse
af frygt for repressalier, og det er i sig selv et problem ved arbejdsmiljøet.

Af referatet fra mødet den 9. januar i byrådets Børne- og Ungeudvalg fremgår det, at udvalget vil
følge udviklingen tæt, hvilket dog ikke har været noget selvstændigt dagsordenspunkt på de
efterfølgende tre møder.

Børne- og Ungeudvalget bør snarest muligt tage stilling til de omtalte temaer og bekymringer.  

 

Retligt grundlag
Byrådsmedlemmernes ret til at indbringe en sag for Byrådet følger af §11 i styrelsesloven.

 



Økonomiske og personalemæssige konsekvenser
Ingen bemærkninger.

 

Tværgående konsekvenser
Ingen bemærkninger.

 

Sagens videre forløb
Ingen bemærkninger.

Beslutning i Byrådet den 29. april 2024
Fraværende: Pernille Ivalo Frandsen (V)

Udgået.


